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Protokoll fört vid styrelsemöte med Vänerns vattenvårdsförbund  
den 3 juni 2025 på Teams 
Närvarande: Beslutande: Mats Andersson, Tommie Bodin, Katarina Kuzmanovic, Björn Thodenius (deltog 
t.o.m. punkt 8), Morgan E Andersson och Ola Persson.  
Övriga: Lars Skogsberg, Annica Wetterling, Jonas Andersson och Sara Peilot 

1. Mötets öppnande 
Mats Andersson hälsade alla välkomna på Teams och öppnade mötet med en kort pre-
sentationsrunda.  

2. Godkännande av dagordningen 
Förslaget till dagordning godkändes. 

3. Val av protokolljusterare 
Ola Persson valdes till att jämte mötesordförande justera dagens protokoll. 

4. Protokoll från det konstituerande styrelsemötet den 8 maj 2025 (Bilaga 3) 
Protokollet lades till handlingarna. 

5. Ekonomisk rapport (bilaga 4) 
a) Ekonomisk uppföljning (bilaga 4)  

Sara redogjorde för den ekonomiska uppföljningen för första kvartalet. Rekvisit-
ionen från Länsstyrelsen för omkostnader för Vänerkansliet till och med april må-
nad har bok-förts. Åsa Nordh, kassör, har fakturerat medlemmar och stödjande 
medlemmar för årets medlems- och undersökningsavgifter. 
Sara redogjorde också för några justeringar i budgeten, med bland annat minskade 
omkostnader för möten och beviljad finansiering från Länsstyrelsen i Västra Götal-
and och Värmland samt Vattenfall till stråkvis inventering av Vänern stränder i 
sommar. Med dessa justeringar följer vi budgeten enligt plan. Sara informerade 
också styrelsen om att Vänerkansliet nu har digital fakturahantering.  
Styrelsen godkänner den ekonomiska redovisningen i bilaga 4. 

b) Se över hur kan vi öka intäkterna i förbundet  
Vi måste öka intäkterna i förbundet exempelvis genom att få in fler medlemmar ge-
nom att fånga upp nyetableringar och öka undersökningsavgiften där verksamheter 
växer, vilket också togs upp på styrelsemötet den 4 februari. 
Styrelsen beslutade att Sara tar fram ett kort underlag där det framgår vad ett me-
delsmskap i Vänerns vattenvårdsförbund ger och vilka fördelar det finns med att 
samordna sig vid miljöövervakningen i Vänern. Detta underlag kan styrelsen sedan 
använda som hjälp för medlemsrekrytering, samt använda för att förmedla vidare 
till nyetablering i Vänerområdet. 
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6. Nytt från Vänerkansliet 
a) Årsmöte 8 maj på Dalsland Center i Mellerud Årsmöte - Vänerns vattenvårds-

förbund (vanern.se) 
I år var vi på Dalsland center för vattenvårdsförbundets årsmöte och Melleruds 
kommun var värd för dagen. Totalt deltog 36 personer. Protokoll och årsmötes-
handlingar finns publicerat på Vänerns webb. Vi hade det konstituerande styrelse-
mötet med den nya styrelsen direkt efter årsmötet. Styrelsen tyckte att det var en fin 
plats för vårt årsmötet och det var uppskatta med studiebesöket efter lunch. 

b) Styrgruppsmöte Vänerresurs 2.0 den 9 maj på Teams 
Sara ingår i styrgruppen för Leader-projekt Vänerresurs 2.0. Det första styrgrupp-
smötet var den 9 maj på teams. Det är två styrgruppsmöten per år och nästa tillfälle 
är i höst. Detta projekt är en fortsättning på Leader-projektet Vänerresurs 2023-
2024, som handlade om en nuläges- och framtidsanalys av Vänerns yrkes- och fri-
tidsfiske samt den besöksnäring som är direkt eller indirekt kopplad till fiskresursen 
i sjön. Sara ser flera beröringspunkter inte minst nu med anledning av vårt Leader-
projekt inom Samförvaltning fiske i Vänern. Projekt Vänerresurs 2.0 syftar till att 
skapa förutsättningar för ett långsiktigt och hållbart nyttjande av Vänerns fiskere-
surs och sötvattensmiljö. 

c) Utbildning nya styrelsen 16 maj på Teams 
Vattenvårdsförbundets styrelsen har fått en ny ledamot. Sara och Anders Enholm 
Stora Enso Skoghall hade ett utbildningstillfälle på Teams den 16 maj. Sara och Jo-
nas har också haft en avstämning med vattenvårdsförbundets nye ordförande Mats 
Andersson den 22 maj på Teams. 

d) Nya rapporter  
En ny rapport: Glacialrelikta kräftdjur i Mälaren, Vänern och Vättern 2024 – Resul-
tat av håvning - Vänerns vattenvårdsförbund finns nu publicerad på webben, samt 
två kapitel från årsredovisningen från den nationella miljöövervakningen i Vänern: 
Djurplankton i Storvänern 2022-2024 - Vänerns vattenvårdsförbund, Lax och öring 
i Klarälven 2024 - Vänerns vattenvårdsförbund. Rapporter och redovisningar från 
miljöövervakningen i Vänern kommer att läggas upp löpande på webben när det blir 
klart.  

7. Information om samarbetsavtal gällande kansli för Vänerns vattenvårdsförbund 
(Bilaga 5) 
Sara informerade om att arbete pågår med att ta fram ett samarbetsavtal mellan Läns-
styrelsen i Västra Götalands län och Vänerns vattenvårdsförbund gällande kansli för 
Vänerns vattenvårdsförbund.  
Innan nuvarande vattenvårdsförbund bildades fanns Åtgärdsgrupp Vänern (1992–
1997). Men det fanns också ett vattenvårdsförbund tidigare på 1960–70-talet, men det 
lades ner 1976. Från 1976–1995 ansvarade Naturvårdsverket för Miljöövervakningen i 
Vänern. Från 1996 blev det Regional miljöövervakning, men från år 2000 blev det åter-
igen nationella miljöövervakning i Vänern. Länsstyrelsen i Västra Götaland är tillsam-
mans med Värmland samordningsansvariga län då de har delat ansvar för Vänerns av-
rinningsområde enligt Förordningen om förvaltningen av vattenmiljön (2004:660). 
Det är därför naturligt att Vänerns vattenvårdsförbunds kansli – Vänerkansliet – är för-
lagt till en Länsstyrelsen som en självständig enhet varvid kompetenser kan samnyttjas. 
Detta samarbetsavtal skrivs mellan Länsstyrelsen i Västra Götaland och Vänerns vat-
tenvårdsförbund. I samarbetsavtalet tas blanda annat följde upp: Giltighetstid – tills vi-
dare om inget annat överenskommit, omfattning, personal, administrativa villkor, 
ansvar, arbetsordning – I arbetsordningen specificeras ansvar och roller för Vänerns 
vattenvårdsförbund och bygger på förbundets antagna stadgar.  

8. Nytt från Samförvaltning fiske i Vänern 2025 (Jonas) 
Jonas informerade om kommande aktiviteter i vattenvårdsförbundets Leader-projekt 
2025-2027 - Vänerns vattenvårdsförbund – ”Utbildning och åtgärdsinsatser inom 
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fisket i Vänern 2025-2027”. Jonas har haft möte med John Zafaradl på Vänerresurs 2.0 
om lämpliga samarbeten och hur vi kan växla upp vårt arbete inom samförvaltning 
fiske Vänern genom samarbeten runt sjön. Ett sådant samarbete är just arbete med en 
gemensam konferens nu i höst – Vänerforum, sa Jonas. Jonas har också haft avstäm-
ning med Vänersamarbetet gällande arbete med implementeringen av handlingsplanen 
för ansvarsfullt och hållbart sportfiske i Vänern. Samarbeten sker också med Länssty-
relsen projekt förvaltningsplan gädda och gös. 
Nästa styrgruppsmöte är inbokat till den 1 oktober på Länsstyrelsen i Värmland och på 
Skype.       

9. VATTENVÅRDSPLAN på gång 2025 
Sara informerade kort om Amandas arbete med åtgärdssamordningen i Vänern. Vi har 
sökt och fått beviljat medel till en lokal åtgärdssamordnare till projekt Ölmeviken, 
Startsida - Ölmeviken. Den lokala åtgärdssamordnaren kommer att ha god lokal kän-
nedom och kommer kunna öka närvaron i området, vilket gör det enklare för markä-
gare att ta steget till faktiska åtgärder.  
Amanda håller också på med ett projekt rörande biotopvård i Stenebyälven i Dalsland 
där fiskevårdsområdesföreningarna är involverade.    

10. Nytt från vattenförvaltningen 
Ingen från Länsstyrelsen hade möjlighet att vara med på dagens styrelsemöte. De har 
fullt upp nu med statusklassningen av våra vatten enligt EUs ramdirektiv för vatten.  

11. Nationell miljöövervakning 2025 
a) Sommarens undersökningar 

Sara gick igenom kommande undersökningar och projekt under året: 
 Utsjöprogrammet – avtal med SLU (2021-2026). Ingen indexuppräkningen i år. Prov-

tagning vecka 16, 20, 24, 34, 42 
 Provtagning av vattenkemi i Göta älv, Vargön – extra PFAS tillsammans med Göta 

älvs VVF vid två tillfällen under året. 
 Inventering av kolonihäckande sjöfåglar – Inventeringen genomförs av Länsstyrelsen 

och ornitologer mellan den 8-18 juni. Jan Rees Länsstyrelsen Värmland samordnare. 
Det blir ingen rapport i år, bara en resultatsammanställning.  

 Undersökning av glacialrelikta kräftdjur – utförare Björn Kinsten, Det blir ingen rap-
port i år, bara en resultatsammanställning. 

 Ekoräkning av fisk – SLU Aqua nattetid under 2 veckor i augusti. Minskat bidrag till 
detta i år med en tredjedel. 

 Övervakning av Gullspångslaxen och Klarälvslaxen – lägger upp resultaten på Vä-
nerns webb 

 Miljögifter i Vänerfisk – avtal med Calluna AB gäller till och med 2026. 
 Undervattensväxter - Kyrkander & Örnborg. 5 lokaler i år.  
 Strandvegetation – upphandling klar och utförare blir Greensway – samtliga stråk i år. 

Beviljad finansiering från Länsstyrelsen i Värmland och Västra Götalands samt från 
Vattenfall vattenkraft AB till detta. 

 Vattenkemi Vänerbäckar – tillsammans med Länsstyrelsen Västra Götaland och några 
Vänerkommuner.   

b) Utvecklingsprojekt Stora sjöarna: 
Samordning och projekt inom Nationell miljöövervakning delprogram Stora sjöar (Vä-
nern, Vättern, Mälaren) med bidrag från Havs- och vattenmyndigheten: 

 PFAS-trend: Naturhistoriska riksmuseet har fått i uppdrag att genomföra historiska 
analyser av PFAS i abborre från sjöarna som finns i provbank på Naturhistoriska 
riksmuseet i Stockholm, sa Sara. Preliminära resultat för PFAS 11 i abborre från Vä-
nern för tidsperioden 1995-2024 visade på en nedåtgående trend. Rapport väntas bli 
klar efter sommaren. 
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 BioAssay råvatten/dricksvatten tillsammans med Vänerkommunerna 2023-2024. Rap-
port kommer efter sommaren. 
 

12. VÄNERFORUM – Fisk och Vatten 9-10 okt i Karlstad Vänerdagen 2025 - Vänerfo-
rum Fisk och Vatten - Vänerns vattenvårdsförbund 
I år blir det annat upplägg för Vänerdagen. Vi kommer att genomföra en gemensam 
konferens, lunch till lunch, den 9-10 oktober i Karlstad tillsammans med Samförvalt-
ning fisk, Vänerresurs 2.0, Vänersamarbetet samt stiftelsen Laxfond Vänern. Fokus 
kommer att vara på fisk men det kommer även presenteras aktuellt från miljöövervak-
ningen i Vänern. Preliminärt program planeras att skickas ut i juni. Vi kommer behöva 
ta ut en konferensavgift, som kommer att täcka lunchkostanden och middag om man 
deltar på kvällen, sa Sara  

13. Inbjudningar 
a) Vänerrådets årliga möte den 10 juni i Lidköping om arbete med uppföljning av ef-

fekterna av Vänerns reglering. Sara kommer att delta och presentera lite resultat 
från miljöövervakningen av Vänerns stränder, rekrytering av gädda i Vänerns 
grunda vikar och från sjöfågelinventeringen. Styrelsen tipsade om att ta upp bro-
schyren: Hur sköter jag min Vänervik samt uppmana till skötsel av Vänerns strän-
der, men även att det finns behov att skicka ut riktade information till markägare 
om röjning och återställning av stränder och strandängar vid Vänern.    

b) Miljöövervakningsdagarna 16-17 sep i Linköping – Sara deltar eventuellt beroende 
på program.  

14. Nästa möte 
Höstens Styrelsemöte är bokat till tisdagen den 21 oktober. Vi träffas hela styrelsen 
på Akzo Nobel Adhesives AB i Kristinehamn för ett heldagsmöte inklusive studiebe-
sök med start kl. 9.30 till som längst kl. 15.00. Vid detta möte tar vi också med punk-
ten ”Nytt från kemiindustrin”. (Vid styrelsemötena har vi nu en stående punkt på dagord-
ningen, med information från ledamöterna/ersättarna och adjungerade. Ett informationsutbyte 
enligt uppdragsbeskrivningen) 

15. Övriga frågor 
Inga övriga frågor. 

16.  Mötets avslutande 
Mats tackade alla deltagarna och avslutade mötet. 

 
Vid protokollet 
 
 
_________________________ 
Sara Peilot  
 
Justeras 
 
 
____________________________                       _________________________   
Mats Andersson, ordf.          Ola Persson 
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Sändlista  
Ledamöter 
1. Mats Andersson, Vänersborgs kommun 
2. Anders Enholm, Stora Enso Skoghall AB  
3. Markus Persson, Billerud Sweden AB Gruvöns bruk  
4. Cecilia Boman Lindström, Karlstads kommun  
5. Anders Bredelius, Mariestads kommun  
6. Tommie Bodin, Kristinehamns kommun  
7. Kajsa Edbom, LRF i Värmland 
8. Katarina Kuzmanovic, Västra Götalandsregionen  

Adjungerade 
9. Didier Baho, Länsstyrelsen Värmlands län   
10. Agneta Christensen, Länsstyrelsen Västra Götaland 
11. Göran Sundblad, SLU Sötvattenslaboratoriet  
12. Stina Lindqvist, Havs- och vattenmyndigheten  
13. Lars Skogsberg, Södra Skogsägarna 

Kopia till 
Ersättare för ordinarie ledamöter 
14. Sofie Semstrand, Nordic Paper Säffle    
15. Ann Gustafsson, Casco Adhesives AB  
16. Nils Bagge, Hammarö kommun  
17. Björn Thodenius, Gullspångs kommun  
18. Morgan E Andersson, Melleruds kommun  
19. Josefina Guttman, LRF Västra Götaland  
20. Ola Persson, Region Värmland 

Ersättare för ordinarie adjungerade 
21. Lindsay Gateman, Länsstyrelsen Värmlands län  
22. Rebecka Olsén, Länsstyrelsen Västra Götalands län  
23. Björn Rogell, SLU Sötvattenslaboratoriet 
24. Vakant, Havs- och vattenmyndigheten 
25. Annica Wetterling, Mellanskog 

Revisorer, valberedning, kassaförvaltare   
26. Stig Karlsson, Länsstyrelsen Västra Götalands län  
27. Bosse Pettersson, Kommunrevisionen Kristinehamns kommun  
28. Jan Mastera, Länsstyrelsen Västra Götalands län 
29. Rolf Larsson, Kommunrevisionen Kristinehamns kommun  
30. Linda A Nilsson, Länsstyrelsen Värmland 
31. Tomas Gustafsson, Stora Enso Skoghall AB 
32. Carina Gullberg, Gullspångs kommun  
33. Åsa Nordh, Mariestads kommun  
34. Anna Rånge, Mariestads kommun  

Övriga: 
35. Jonas Andersson, Länsstyrelsen Västra Götalands län, Samförvaltning fisk i Vänern    
36. Daniel Oinas, Länsstyrelsen Värmlands län, Samförvaltning fisk i Vänern 
37. Amanda Dahl, Länsstyrelsen Västra Götalands län, Åtgärdssamordnare Vänern  
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Protokoll fört vid styrelsemöte med Vänerns vattenvårdsförbund  
den 3 juni 2025 på Teams 
Närvarande: Beslutande: Mats Andersson, Tommie Bodin, Katarina Kuzmanovic, Björn Thodenius (deltog 
t.o.m. punkt 8), Morgan E Andersson och Ola Persson.  
Övriga: Lars Skogsberg, Annica Wetterling, Jonas Andersson och Sara Peilot 


1. Mötets öppnande 
Mats Andersson hälsade alla välkomna på Teams och öppnade mötet med en kort pre-
sentationsrunda.  


2. Godkännande av dagordningen 
Förslaget till dagordning godkändes. 


3. Val av protokolljusterare 
Ola Persson valdes till att jämte mötesordförande justera dagens protokoll. 


4. Protokoll från det konstituerande styrelsemötet den 8 maj 2025 (Bilaga 3) 
Protokollet lades till handlingarna. 


5. Ekonomisk rapport (bilaga 4) 
a) Ekonomisk uppföljning (bilaga 4)  


Sara redogjorde för den ekonomiska uppföljningen för första kvartalet. Rekvisit-
ionen från Länsstyrelsen för omkostnader för Vänerkansliet till och med april må-
nad har bok-förts. Åsa Nordh, kassör, har fakturerat medlemmar och stödjande 
medlemmar för årets medlems- och undersökningsavgifter. 
Sara redogjorde också för några justeringar i budgeten, med bland annat minskade 
omkostnader för möten och beviljad finansiering från Länsstyrelsen i Västra Götal-
and och Värmland samt Vattenfall till stråkvis inventering av Vänern stränder i 
sommar. Med dessa justeringar följer vi budgeten enligt plan. Sara informerade 
också styrelsen om att Vänerkansliet nu har digital fakturahantering.  
Styrelsen godkänner den ekonomiska redovisningen i bilaga 4. 


b) Se över hur kan vi öka intäkterna i förbundet  
Vi måste öka intäkterna i förbundet exempelvis genom att få in fler medlemmar ge-
nom att fånga upp nyetableringar och öka undersökningsavgiften där verksamheter 
växer, vilket också togs upp på styrelsemötet den 4 februari. 
Styrelsen beslutade att Sara tar fram ett kort underlag där det framgår vad ett me-
delsmskap i Vänerns vattenvårdsförbund ger och vilka fördelar det finns med att 
samordna sig vid miljöövervakningen i Vänern. Detta underlag kan styrelsen sedan 
använda som hjälp för medlemsrekrytering, samt använda för att förmedla vidare 
till nyetablering i Vänerområdet. 
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6. Nytt från Vänerkansliet 
a) Årsmöte 8 maj på Dalsland Center i Mellerud Årsmöte - Vänerns vattenvårds-


förbund (vanern.se) 
I år var vi på Dalsland center för vattenvårdsförbundets årsmöte och Melleruds 
kommun var värd för dagen. Totalt deltog 36 personer. Protokoll och årsmötes-
handlingar finns publicerat på Vänerns webb. Vi hade det konstituerande styrelse-
mötet med den nya styrelsen direkt efter årsmötet. Styrelsen tyckte att det var en fin 
plats för vårt årsmötet och det var uppskatta med studiebesöket efter lunch. 


b) Styrgruppsmöte Vänerresurs 2.0 den 9 maj på Teams 
Sara ingår i styrgruppen för Leader-projekt Vänerresurs 2.0. Det första styrgrupp-
smötet var den 9 maj på teams. Det är två styrgruppsmöten per år och nästa tillfälle 
är i höst. Detta projekt är en fortsättning på Leader-projektet Vänerresurs 2023-
2024, som handlade om en nuläges- och framtidsanalys av Vänerns yrkes- och fri-
tidsfiske samt den besöksnäring som är direkt eller indirekt kopplad till fiskresursen 
i sjön. Sara ser flera beröringspunkter inte minst nu med anledning av vårt Leader-
projekt inom Samförvaltning fiske i Vänern. Projekt Vänerresurs 2.0 syftar till att 
skapa förutsättningar för ett långsiktigt och hållbart nyttjande av Vänerns fiskere-
surs och sötvattensmiljö. 


c) Utbildning nya styrelsen 16 maj på Teams 
Vattenvårdsförbundets styrelsen har fått en ny ledamot. Sara och Anders Enholm 
Stora Enso Skoghall hade ett utbildningstillfälle på Teams den 16 maj. Sara och Jo-
nas har också haft en avstämning med vattenvårdsförbundets nye ordförande Mats 
Andersson den 22 maj på Teams. 


d) Nya rapporter  
En ny rapport: Glacialrelikta kräftdjur i Mälaren, Vänern och Vättern 2024 – Resul-
tat av håvning - Vänerns vattenvårdsförbund finns nu publicerad på webben, samt 
två kapitel från årsredovisningen från den nationella miljöövervakningen i Vänern: 
Djurplankton i Storvänern 2022-2024 - Vänerns vattenvårdsförbund, Lax och öring 
i Klarälven 2024 - Vänerns vattenvårdsförbund. Rapporter och redovisningar från 
miljöövervakningen i Vänern kommer att läggas upp löpande på webben när det blir 
klart.  


7. Information om samarbetsavtal gällande kansli för Vänerns vattenvårdsförbund 
(Bilaga 5) 
Sara informerade om att arbete pågår med att ta fram ett samarbetsavtal mellan Läns-
styrelsen i Västra Götalands län och Vänerns vattenvårdsförbund gällande kansli för 
Vänerns vattenvårdsförbund.  
Innan nuvarande vattenvårdsförbund bildades fanns Åtgärdsgrupp Vänern (1992–
1997). Men det fanns också ett vattenvårdsförbund tidigare på 1960–70-talet, men det 
lades ner 1976. Från 1976–1995 ansvarade Naturvårdsverket för Miljöövervakningen i 
Vänern. Från 1996 blev det Regional miljöövervakning, men från år 2000 blev det åter-
igen nationella miljöövervakning i Vänern. Länsstyrelsen i Västra Götaland är tillsam-
mans med Värmland samordningsansvariga län då de har delat ansvar för Vänerns av-
rinningsområde enligt Förordningen om förvaltningen av vattenmiljön (2004:660). 
Det är därför naturligt att Vänerns vattenvårdsförbunds kansli – Vänerkansliet – är för-
lagt till en Länsstyrelsen som en självständig enhet varvid kompetenser kan samnyttjas. 
Detta samarbetsavtal skrivs mellan Länsstyrelsen i Västra Götaland och Vänerns vat-
tenvårdsförbund. I samarbetsavtalet tas blanda annat följde upp: Giltighetstid – tills vi-
dare om inget annat överenskommit, omfattning, personal, administrativa villkor, 
ansvar, arbetsordning – I arbetsordningen specificeras ansvar och roller för Vänerns 
vattenvårdsförbund och bygger på förbundets antagna stadgar.  


8. Nytt från Samförvaltning fiske i Vänern 2025 (Jonas) 
Jonas informerade om kommande aktiviteter i vattenvårdsförbundets Leader-projekt 
2025-2027 - Vänerns vattenvårdsförbund – ”Utbildning och åtgärdsinsatser inom 
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fisket i Vänern 2025-2027”. Jonas har haft möte med John Zafaradl på Vänerresurs 2.0 
om lämpliga samarbeten och hur vi kan växla upp vårt arbete inom samförvaltning 
fiske Vänern genom samarbeten runt sjön. Ett sådant samarbete är just arbete med en 
gemensam konferens nu i höst – Vänerforum, sa Jonas. Jonas har också haft avstäm-
ning med Vänersamarbetet gällande arbete med implementeringen av handlingsplanen 
för ansvarsfullt och hållbart sportfiske i Vänern. Samarbeten sker också med Länssty-
relsen projekt förvaltningsplan gädda och gös. 
Nästa styrgruppsmöte är inbokat till den 1 oktober på Länsstyrelsen i Värmland och på 
Skype.       


9. VATTENVÅRDSPLAN på gång 2025 
Sara informerade kort om Amandas arbete med åtgärdssamordningen i Vänern. Vi har 
sökt och fått beviljat medel till en lokal åtgärdssamordnare till projekt Ölmeviken, 
Startsida - Ölmeviken. Den lokala åtgärdssamordnaren kommer att ha god lokal kän-
nedom och kommer kunna öka närvaron i området, vilket gör det enklare för markä-
gare att ta steget till faktiska åtgärder.  
Amanda håller också på med ett projekt rörande biotopvård i Stenebyälven i Dalsland 
där fiskevårdsområdesföreningarna är involverade.    


10. Nytt från vattenförvaltningen 
Ingen från Länsstyrelsen hade möjlighet att vara med på dagens styrelsemöte. De har 
fullt upp nu med statusklassningen av våra vatten enligt EUs ramdirektiv för vatten.  


11. Nationell miljöövervakning 2025 
a) Sommarens undersökningar 


Sara gick igenom kommande undersökningar och projekt under året: 
 Utsjöprogrammet – avtal med SLU (2021-2026). Ingen indexuppräkningen i år. Prov-


tagning vecka 16, 20, 24, 34, 42 
 Provtagning av vattenkemi i Göta älv, Vargön – extra PFAS tillsammans med Göta 


älvs VVF vid två tillfällen under året. 
 Inventering av kolonihäckande sjöfåglar – Inventeringen genomförs av Länsstyrelsen 


och ornitologer mellan den 8-18 juni. Jan Rees Länsstyrelsen Värmland samordnare. 
Det blir ingen rapport i år, bara en resultatsammanställning.  


 Undersökning av glacialrelikta kräftdjur – utförare Björn Kinsten, Det blir ingen rap-
port i år, bara en resultatsammanställning. 


 Ekoräkning av fisk – SLU Aqua nattetid under 2 veckor i augusti. Minskat bidrag till 
detta i år med en tredjedel. 


 Övervakning av Gullspångslaxen och Klarälvslaxen – lägger upp resultaten på Vä-
nerns webb 


 Miljögifter i Vänerfisk – avtal med Calluna AB gäller till och med 2026. 
 Undervattensväxter - Kyrkander & Örnborg. 5 lokaler i år.  
 Strandvegetation – upphandling klar och utförare blir Greensway – samtliga stråk i år. 


Beviljad finansiering från Länsstyrelsen i Värmland och Västra Götalands samt från 
Vattenfall vattenkraft AB till detta. 


 Vattenkemi Vänerbäckar – tillsammans med Länsstyrelsen Västra Götaland och några 
Vänerkommuner.   


b) Utvecklingsprojekt Stora sjöarna: 
Samordning och projekt inom Nationell miljöövervakning delprogram Stora sjöar (Vä-
nern, Vättern, Mälaren) med bidrag från Havs- och vattenmyndigheten: 


 PFAS-trend: Naturhistoriska riksmuseet har fått i uppdrag att genomföra historiska 
analyser av PFAS i abborre från sjöarna som finns i provbank på Naturhistoriska 
riksmuseet i Stockholm, sa Sara. Preliminära resultat för PFAS 11 i abborre från Vä-
nern för tidsperioden 1995-2024 visade på en nedåtgående trend. Rapport väntas bli 
klar efter sommaren. 



https://www.olmeviken.se/
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 BioAssay råvatten/dricksvatten tillsammans med Vänerkommunerna 2023-2024. Rap-
port kommer efter sommaren. 
 


12. VÄNERFORUM – Fisk och Vatten 9-10 okt i Karlstad Vänerdagen 2025 - Vänerfo-
rum Fisk och Vatten - Vänerns vattenvårdsförbund 
I år blir det annat upplägg för Vänerdagen. Vi kommer att genomföra en gemensam 
konferens, lunch till lunch, den 9-10 oktober i Karlstad tillsammans med Samförvalt-
ning fisk, Vänerresurs 2.0, Vänersamarbetet samt stiftelsen Laxfond Vänern. Fokus 
kommer att vara på fisk men det kommer även presenteras aktuellt från miljöövervak-
ningen i Vänern. Preliminärt program planeras att skickas ut i juni. Vi kommer behöva 
ta ut en konferensavgift, som kommer att täcka lunchkostanden och middag om man 
deltar på kvällen, sa Sara  


13. Inbjudningar 
a) Vänerrådets årliga möte den 10 juni i Lidköping om arbete med uppföljning av ef-


fekterna av Vänerns reglering. Sara kommer att delta och presentera lite resultat 
från miljöövervakningen av Vänerns stränder, rekrytering av gädda i Vänerns 
grunda vikar och från sjöfågelinventeringen. Styrelsen tipsade om att ta upp bro-
schyren: Hur sköter jag min Vänervik samt uppmana till skötsel av Vänerns strän-
der, men även att det finns behov att skicka ut riktade information till markägare 
om röjning och återställning av stränder och strandängar vid Vänern.    


b) Miljöövervakningsdagarna 16-17 sep i Linköping – Sara deltar eventuellt beroende 
på program.  


14. Nästa möte 
Höstens Styrelsemöte är bokat till tisdagen den 21 oktober. Vi träffas hela styrelsen 
på Akzo Nobel Adhesives AB i Kristinehamn för ett heldagsmöte inklusive studiebe-
sök med start kl. 9.30 till som längst kl. 15.00. Vid detta möte tar vi också med punk-
ten ”Nytt från kemiindustrin”. (Vid styrelsemötena har vi nu en stående punkt på dagord-
ningen, med information från ledamöterna/ersättarna och adjungerade. Ett informationsutbyte 
enligt uppdragsbeskrivningen) 


15. Övriga frågor 
Inga övriga frågor. 


16.  Mötets avslutande 
Mats tackade alla deltagarna och avslutade mötet. 


 
Vid protokollet 
 
 
_________________________ 
Sara Peilot  
 
Justeras 
 
 
____________________________                       _________________________   
Mats Andersson, ordf.          Ola Persson 
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Sändlista  
Ledamöter 
1. Mats Andersson, Vänersborgs kommun 
2. Anders Enholm, Stora Enso Skoghall AB  
3. Markus Persson, Billerud Sweden AB Gruvöns bruk  
4. Cecilia Boman Lindström, Karlstads kommun  
5. Anders Bredelius, Mariestads kommun  
6. Tommie Bodin, Kristinehamns kommun  
7. Kajsa Edbom, LRF i Värmland 
8. Katarina Kuzmanovic, Västra Götalandsregionen  


Adjungerade 
9. Didier Baho, Länsstyrelsen Värmlands län   
10. Agneta Christensen, Länsstyrelsen Västra Götaland 
11. Göran Sundblad, SLU Sötvattenslaboratoriet  
12. Stina Lindqvist, Havs- och vattenmyndigheten  
13. Lars Skogsberg, Södra Skogsägarna 


Kopia till 
Ersättare för ordinarie ledamöter 
14. Sofie Semstrand, Nordic Paper Säffle    
15. Ann Gustafsson, Casco Adhesives AB  
16. Nils Bagge, Hammarö kommun  
17. Björn Thodenius, Gullspångs kommun  
18. Morgan E Andersson, Melleruds kommun  
19. Josefina Guttman, LRF Västra Götaland  
20. Ola Persson, Region Värmland 


Ersättare för ordinarie adjungerade 
21. Lindsay Gateman, Länsstyrelsen Värmlands län  
22. Rebecka Olsén, Länsstyrelsen Västra Götalands län  
23. Björn Rogell, SLU Sötvattenslaboratoriet 
24. Vakant, Havs- och vattenmyndigheten 
25. Annica Wetterling, Mellanskog 


Revisorer, valberedning, kassaförvaltare   
26. Stig Karlsson, Länsstyrelsen Västra Götalands län  
27. Bosse Pettersson, Kommunrevisionen Kristinehamns kommun  
28. Jan Mastera, Länsstyrelsen Västra Götalands län 
29. Rolf Larsson, Kommunrevisionen Kristinehamns kommun  
30. Linda A Nilsson, Länsstyrelsen Värmland 
31. Tomas Gustafsson, Stora Enso Skoghall AB 
32. Carina Gullberg, Gullspångs kommun  
33. Åsa Nordh, Mariestads kommun  
34. Anna Rånge, Mariestads kommun  


Övriga: 
35. Jonas Andersson, Länsstyrelsen Västra Götalands län, Samförvaltning fisk i Vänern    
36. Daniel Oinas, Länsstyrelsen Värmlands län, Samförvaltning fisk i Vänern 
37. Amanda Dahl, Länsstyrelsen Västra Götalands län, Åtgärdssamordnare Vänern  
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